
BRG.0002.VIII.2019   Protokół z przebiegu VIII sesji Rady Gminy Pszczew 

 

VIII sesja Rady Gminy Pszczew odbyła się w dniu 21 marca 2019 roku o godz. 16.00 w Sali 

GOK przy ul. Zamkowej 14 w Pszczewie. 

 

Na wstępie odegrano hymn. 

Przewodniczący rady gminy, Romuald Tankielun dokonał otwarcia sesji witając serdecznie 

wszystkich przybyłych: radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości: 

1. Naczelnik Wydziału Prewencji  KP Policji- Krzysztof Jerzynek 

2. Kierownik Posterunku Policji w Pszczewie -sierż. szt. Marcin Haczek 

3. Naczelnik Wydziału  Operacyjno Kontrolno Rozpoznawczego PSP w Międzyrzeczu 

bryg. mgr Dariusz Rzepecki. 

4. Przewodniczący GKRPA Pan Czesław Brzeziński. 

 

Prowadzący obrady prosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Ww. stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych, rada gminy 

władna była do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych i sołtysów 

stanową załączniki do protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Zastępca Wójta Gminy- Pan Krystian Grabowski 

2. Skarbnik Gminy- Pani Halina Jokiel 

3. Radca Prawny- Pan Michał Siemiatowski  

 

Prowadzący obrady Pan Romuald Tankielun przedstawił porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej w tym z wykonania uchwał.  

6. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym- korespondencja. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Pszczew 

za 2018 rok. 

8. Informacja oraz o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Pszczew 

za 2018 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Pszczew w 2018 roku. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę Nr V.27.2019 Rady Gminy Pszczew w sprawie przyjęcia planu 

pracy Rady Gminy oraz planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pszczew na 

2019r.-druk Nr 40 

b) sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Pszczew 

na rok 2019- druk Nr 41. 

c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych 

na okres 3 lat- druk Nr 42. 

d) wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości niezabudowanych- 

druk Nr 43. 



e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowych 

na okres 10 lat- druk Nr 44. 

f) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w trybie bezprzetargowym na rzecz 

najemcy wraz z przynależnościami oraz ułamkową częścią gruntu- druk Nr 45.  

g) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Pszczew 

na lata 2019 – 2023- druk  Nr  46. 

h) „programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Pszczew ” na 2019 rok- druk Nr 47. 

i) w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego  

i od nieruchomości od osób fizycznych, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso- druk Nr 48. 

j) przyjęcia do realizacji projektu oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pn. 

"Rozwój jakości usług społecznych na terenie Gminy Pszczew" nr RPLB.07.05.00-08-

0019/18- druk Nr 49. 

k) udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pszczewie- druk Nr 50. 

l) zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok- druk Nr 51. 

11. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zakończenie obrad. 
 

Do porządku obrad nie wniesiono uwag wobec czego prowadzący obrady przystąpił do 

realizacji punktu 3 porządku obrad. 

Ad.3 

Przewodniczący rady gminy Romuald Tankielun poinformował, że protokół z VII sesji został 

sporządzony był do wglądu w biurze rady gminy oraz jest do wglądu na stole prezydialnym. 

Prowadzący obrady wnioskował o przyjęcie protokołu z VII sesji bez odczytywania. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za-15; przeciw-0; wstrzymujące-0 przyjęła 

protokół z przebiegu VII sesji. 

 

Ad.4  

Radny Leon Wajman prosił o sprawdzenie: 

1. możliwości przywrócenia do użytkowania publicznego drogi łączącej jezioro Kochle  

(promenada) ul. Kasztanową zajętej obecnie przez  mieszkańca Pszczewa- wyjaśnić 

sprawę własności. 

2. możliwości odtworzenia  i udrożnienia rowu, który biegnie od jeziora Kochle przez 

tereny  ww. mieszkańca do przepompowni na ul. Kasztanowej- wyjaśnić sprawy 

własności. 

3. o  poczynienie starań w sprawie zagospodarowania terenu za obiektem gminnym na 

ul. Zamkowej na parking w związku z brakiem miejsc parkingowych w tej części 

Pszczewa. 

 

 

 



 

Radny Konrad Kiona prosił o: 

 

1. korektę budżetu Gminy Pszczew polegająca na wprowadzeniu w uchwale budżetowej 

nowego zadania  - utwardzenie drogi Rańsko-Janowo, na realizacje zadania można uzyskać 

środki m.in. z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Droga ta w ostatnim okresie jest jedna z najbardziej strategicznych w obrębie miejscowości 

Janowo- Rańsko-Policko, a stan drogi ze względu na nie stabilność gruntu stwarza dużą 

uciążliwość dla użytkowników. 

2. w związku z prowadzoną budową miejsca rekreacji w miejscowości Policko polegającą 

m.in. na wykonaniu oczka wodnego radny prosił ze względów bezpieczeństwa  

o rozszerzenie ww. zadania polegającego na ogrodzeniu oczka wodnego ze względów 

bezpieczeństwa. 

Zdaniem radnego jest to niezbędny element, a wręcz konieczny do wykonania ze względów 

na bezpieczeństwo dzieci korzystających z istniejącego placu zabaw jak i innych osób 

korzystających w przyszłości z siłowni zewnętrznych. Koszt takiego ogrodzenia to kwota 7-8 

tys. zł,- 

Ponadto radny Konrad Kiona ustnie do protokołu  prosił o spowodowanie systematycznego 

opróżniania pojemnika na odzież w miejscowości Policko. 

Radny Romuald Tankielun w związku z troską o bezpieczeństwo dzieci i młodzieży 

wnioskował o oznakowanie zbiornika wodnego przy placu zabaw na osiedlu Zamielno tablica 

„Zakaz kąpieli”. Zasadnym będzie również oznakowanie tego miejsca znakiem „Uwaga! 

Nagły uskok dna”. W ostatnim czasie rodzice przekazali mi informację, że w ubiegłym dzieci 

wybrały to miejsce do kąpieli, nie zdając sobie sprawy z niebezpieczeństwa. W relacji 

uczniów o mało co nie doszło do tragedii. Dlatego zasadnym byłoby również objęcie tego 

terenu częstszymi patrolami policji, szczególnie w okresie wakacyjnym. 

Ad.5.  

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy  

z działalności międzysesyjnej w tym z wykonania uchwał. 

Radni nie wnieśli uwago do przedstawionego sprawozdania, które przyjęli do akceptującej 

wiadomości. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.6 

Przewodniczacy rady gminy przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej.   

 

    Ww. poinformował, że w miarę możliwości uczestniczył w zebraniach sołeckich, podczas 

których dokonano wyboru sołtysów i rad sołeckich na nową 4-letnią kadencję.  

W dniu 22 lutego br. przewodniczący  uczestniczył wraz z wójtem w spotkaniu z panią 

starostą powiatu międzyrzeckiego , przewodniczącym Rady Powiatu oraz z władzami innych 

miejscowości naszego powiatu. 

W dniu 23 lutego br. przewodniczący rady gminy uczestniczył  w spotkaniu z członkami OSP 

z Pszczewa.  



W dniu 28 lutego br. Przewodniczący rady gminy wziął udział w spotkaniu  

z mieszkańcami naszej Gminy z okazji  „Tłustego czwartku”.  

W dniu 4 marca br. ww. zorganizował wspólne spotkanie RG (inwestycja budowy linii 

energetycznej przebiegającej przez nasz teren, oświetlenie LED , lampy solarne, sprawy ZUK 

i OPS). Przewodniczący rady gminy pełnił również dyżur w biurze Rady.              

 

Następnie przewodniczący rady gminy, pan Romuald Tankielun zapoznał radnych  

z przychodzącą i wychodzącą korespondencją do i od rady gminy:  

- przewodniczący rady gminy zwrócił się z prośbą do dyrektora ZUK o informacje nt. stanu 

technicznego hydrantów na terenie gminy, w tym potrzeb finansowych związanych z 

wymianą uszkodzonych urządzeń, z oznakowaniem (tabliczki), pomalowaniem oraz 

zabezpieczeniem wlotów hydrantów zaślepkami z PCV -  w informacji, która wpłynęła  

w dniu dzisiejszym wynika, że koszt ww. zadania wyniesie około 32 tys. zł,- 

Przewodniczący rady gminy wskazał, że w budżecie zaplanowano kwotę 50 tys. zł,- wobec 

czego należy przystąpić do realizacji zadania. 

-  w dniu 07 marca br. wpłynęło pismo KP Policji w Międzyrzeczu  z prośbą o przeznaczenie 

kwoty 40 tys. zł,- na zakup samochodu oznakowanego typu SUV i kwoty 10 tys. zł,- na 

nagrody motywacyjne dla wyróżniających się funkcjonariuszy Komendy.  

 

Ad.7 

Naczelnik Wydziału Prewencji KPP, Pan Krzysztof Jerzynek przedstawił  informację o stanie 

bezpieczeństwa na terenie powiatu międzyrzeckiego za 2018 rok. 
Informacja obejmowała następujące zagadnienia: zagrożenia przestępczością w powiecie, 

przestępczość ogółem i kryminalna, przestępstwa najbardziej uciążliwe dla społeczeństwa,  

przestępstwa narkotykowe, bezpieczeństwo w ruchu drogowym, nieletni i prewencja 

kryminalna, stan kadrowy. 

Rok 2018 to rok, gdy na terenie powiatu międzyrzeckiego odnotowano następujące dynamiki 

przestępczości (liczone wg. ilości postępowań wszczętych). 

W omawianym okresie wszczęto ogółem 1236 postępowań o przestępstwo, tj. o 126 

postępowań więcej niż w roku 2017. Jednocześnie odnotowano o 76 czynów przestępczych 

więcej, niż w roku poprzednim. 

W kategorii przestępstw kryminalnych wszczęto 913 postępowań, tj. o 158 więcej,  

w stosunku do roku poprzedniego. Liczba czynów stwierdzonych, w stosunku do roku 

poprzedniego była o 82 przestępstwa wyższa. 

Analizując przestępczość pospolitą, liczba przestępstw stwierdzonych, a więc przestępstw 

faktycznie zaistniałych, zmalała o 19 zdarzeń. 

Ściganie (wykrywanie) sprawców przestępstw należy do drugiej, poza działaniami 

zmierzającymi do ograniczenia przestępczości, z głównych sfer działania Policji w obszarze 

zwalczania przestępczości. Skuteczność w tym obszarze, osiągnięta przez policjantów 

Komendy Powiatowej Policji w Międzyrzeczu, należy do jednej z najlepszych w garnizonie 

lubuskim. 

W 2018 roku liczba przestępstw stwierdzonych w zakresie ustawy o przeciwdziałaniu 

narkomanii jest wyższa niż w roku 2017 ( o 10 czynów więcej). 

Z kolei liczba wypadków drogowych na terenie powiatu międzyrzeckiego utrzymała się na 

tym samym poziomie. 

Na zakończenie Pan Krzysztof Jerzynek przedstawił prognozowane zagrożenia i utrudnienia 

oraz zamierzenia na rok 2019.  

 

Przewodniczący rady gminy Romuald Tankielun przedstawił radnym pytania, które skierował 

do KPP: 



1.Jak planowane są służby na terenie naszej Gminy w skali miesiąca ? 

- jaka jest ilość godzin służb patrolowych (bez dodatkowych nadgodzin)? 

- jaka jest stawka jednej służby patrolowej ( 8 –godzinnej)? 

- czy na koszt jednej, dodatkowej służby składa się również dojazd do naszej gminy? 

2. Czy w związku z przeznaczeniem środków finansowych na dodatkowe służby będziemy 

mogli określić termin oraz miejsce i sposób wykonywania zadań (patrol pieszy z psem, patrol 

zmotoryzowany, patrol rowerowy )? 

- czy Gmina może określić ilość patroli ruchu drogowego z radarem? 

3. Czy Policja dysponuje wykazem służb z wykorzystaniem łodzi motorowej z 

wyszczególnieniem służb na terenie Gminy Pszczew? 

Kierownik Posterunku Policji w Pszczewie -sierż. szt. Marcin Haczek  udzielił odpowiedzi na 

pytania Przewodniczącego Rady Gminy. 

Zaproszony gość poinformował, że w 2018 roku policjanci odbyli 581 służb w naszej gminie 

co stanowi 1/6 służby na dzień. Ponadto odbyto około 54 służby w ruch drogowym oraz 10 

patroli rowerowych.  

Kierownik Posterunku w Pszczewie poinformował, że stawka służby wynosi ok. brutto  

ok.200 zł,-; netto-164 zł,- 

Następnie zaproszony gość przedstawił radzie grafik godzin ponadnormatywnych, których 

łącznie było 75: V-5; VI-16; VII-24; VIII-10; IX-8; X-4; XI-8.   

Odpowiadając na kolejne pytanie, zaproszeni goście prosili radnych, sołtysów o wskazywanie 

terenów, miejsc, które wymagają wzmożonych patroli. 

Na zakończenie Kierownik Posterunku w Pszczewie  przedstawił wykaz służb z 

wykorzystaniem łodzi motorowej, które odbywały się w soboty i niedziele V-1;VI-4;VII-

5;VIII-5; IX-2. 

 

Radny Leonard Kaczmarek pytał, czy udało się wyjaśnić sprawę wysadzenia bankomatu  

w Pszczewie? 

Pan Krzysztof Jerzynek poinformował, że postępowanie jest w toku. 

Radny Marek Badach prosił o zajęcie się tematem parkowania samochodów przy mogile 

żołnierzy przy markecie DINO i wyeliminowanie tego zjawiska. 

Radny Ryszard Wołyński pytał o możliwości rozwiązania problemu  niebezpiecznych 

przejazdów motocyklami cross na drodze Nowe Gorzycko- Brzeźno? 

 

Pan Krzysztof Jerzynek prosił radnych o zgłaszanie wątpliwości i uwag, które mogą być 

tematem odrębnego spotkania. 

Przewodniczący rady gminy Romuald Tankielun podziękował zaproszonym gościom za 

przybycie i przedstawienie informacji. 

 

 

Ad.8 Informacja oraz o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Pszczew 

za 2018 rok. 

Zaproszony gość, Pan Dariusz Rzepecki przedstawił strukturę zatrudnienia i poziom 

wykształcenia.  

W komendzie powiatowej PSP w Międzyrzeczu limit etatów kształtuje się następująco:  

- strażaków - 49  

- pracowników cywilnych - 2  

Zatrudnienie na terenie powiatu – wg stanu na 31 grudnia 2018 r. wynosiło 48 strażaków, w 

tym 5 strażaków w służbie przygotowawczej (tj. 10,4% ogółu pełniących służbę 

funkcjonariuszy PSP).  

W 2018 r. kontynuowane były działania związane z poprawą struktury zatrudnienia w 



powiecie, a także podnoszeniem poziomu wykształcenia ogólnego oraz kwalifikacji 

zawodowych strażaków. 

KP PSP Międzyrzecz brakuje na 31.12.2018 roku aż 14 oficerów i 5 aspirantów. Kryzys ten 

niestety pogłębia się, a system szkolnictwa jest na dzień dzisiejszy niewydolny. Dlatego też 

prowadzimy starania mające na celu pozyskanie absolwentów Szkoły Głównej Służby 

Pożarniczej i Szkół Aspirantów PSP. 

W celu oceny stopnia gotowości bojowej jednostek straży pożarnej funkcjonujących na 

terenie powiatu międzyrzeckiego w roku ubiegłym funkcjonariusze wydziału operacyjno, 

kontrolno-rozpoznawczego przeprowadzili zgodnie z ustalonym harmonogramem cykl 

inspekcji gotowości operacyjnej w Jednostce Ratowniczo-Gaśniczej PSP, na Stanowisku 

Kierowania Komendanta Powiatowego PSP, a także w jednostkach Ochotniczych Straży 

Pożarnych wchodzących w skład Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego. 

 

W okresie od 01.01.2018 roku do 31.12.2018 roku na terenie powiatu międzyrzeckiego 

odnotowano 987 zdarzeń, w tym:  

344 pożary, 566 miejscowych zagrożeń, 77 alarmów fałszywych  

Zaproszony gość poinformował o pożarze, który miał miejsce w dniu 2 grudnia 2018 roku  

w Pszczewie przy ul. Stefana Batorego doszło do pożaru budynku gospodarczego.  

W działaniach udział brało 15 zastępów i 51 strażaków. Podczas gaszenia zużyto 100 m3 

wody podając 11 prądów gaśniczych. Właściciel oszacował straty na 3 mln zł. Podczas 

ratowania dobytku dwie osoby zostały poszkodowane.  

Na zakończenie zaproszony gość wspomniał o decyzjach PSP dotyczących sprawności 

hydrantów i koniecznych działań w tym zakresie. 

Przewodniczący rady gminy podziękował  gościowi za przybycie przedstawienie informacji. 

 

Ad.9 Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy 

Pszczew w 2018 roku. 

Pan Czesław Brzeziński, przewodniczący GKRPA przedstawił sprawozdanie z realizacji 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz programu narkomanii.  

Radny Ryszard Wołyński pytał, kto jest organizatorem zajęć w świetlicach wiejskich? 

Ww. pytał o zasady  funkcjonowania świetlic wiejskich (opiekunowie, prowadzenie zajęć).  

Radni przyjęli sprawozdanie do wiadomości. 

Prowadzący obrady podziękował Panu Czesławowi Brzezińskiemu za przybycie  

i przedstawienie sprawozdania. 

Przewodniczący Komisji GKRPA sugerował, aby w przyszłości  zaprosić na sesje 

pracownika odpowiedzialnego merytorycznie za wydatkowanie środków z GKRPA.  

Prowadzący obrady zarządził 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie prowadzący wznowił obrady informując, że obrady opuścili radni:  Leonard 

Kaczmarek i  Konrad Kiona, rada obradowała w 13 osobowym składzie. 

Ad.10 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 



a) zmieniająca uchwałę Nr V.27.2019 Rady Gminy Pszczew w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy stałych komisji Rady Gminy Pszczew 

na 2019r.-druk Nr 40, projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy 

Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy większością głosów za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 ( 1 radny nie wziął udziału w 

głosowaniu) podjęła Uchwałę Nr VIII.41.2019 zmieniającą uchwałę Nr V.27.2019 Rady 

Gminy Pszczew w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy oraz planów pracy stałych 

komisji Rady Gminy Pszczew na 2019r. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy 

Pszczew na rok 2019- druk Nr 41, projekt uchwały przedstawił Przewodniczący 

Rady Gminy Romuald Tankielun. 

Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski wniósł autopoprawkę w § 3 pkt 1 w miejsce 350 

osób wpisać 400 osób. Zmiana nie powoduje żadnych zobowiązań. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.42.2019 w 

sprawie sezonu kąpielowego i wykazu kąpielisk zorganizowanych na terenie Gminy Pszczew 

na rok 2019. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Obrady opuścił radny Seweryn Kowalski i rada obradowała w 12 osobowym składzie. 

 

c) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych na okres 3 lat- druk Nr 42,  projekt uchwały przedstawił 

Wiceprzewodniczący Marek Badach. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.43.2019  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych na okres 3 lat. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d) wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości niezabudowanych- 

druk Nr 43, projekt uchwały przedstawił Wiceprzewodniczący Marek Badach. 

 

Radny Konrad Kiona zwrócił uwagę na realizowany, niebezpieczny zjazd na drogę 

powiatową w Policku oraz na ekonomię w zakresie zaspakajania potrzeb mieszkańców 

sołectwa. Ponadto radny prosił, żeby do tego rodzaju projektów uchwał dołączać mapki. 

Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski poinformował, że uchwała nie dotyczy wykonania 

zjazdu. 

Radca Prawny, pan Michał Siemiatowski zaznaczył, że uchwała dotyczy zniesienia 

współwłasności, dokonano podziału nieruchomości i wydzielenia teren. Według radcy nie ma 

przeciwskazań co do podjęcia uchwały.    

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy większością głosów za-11; przeciw-0; wstrzymujące-1 podjęła Uchwałę Nr 

VIII.44.2019 w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości 

niezabudowanych. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowych na okres 10 lat- druk Nr 44 projekt uchwały przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Romuald Tankielun. 

Radny Konrad Kiona pytał o stanowisko Wójta w przedmiotowej sprawie. 

Zastępca Wójta, pan Krystian Grabowski poinformował, że PPK wnioskował o 20 lat 

dzierżawy, Wójt Gminy proponuje w projekcie uchwały 10 lat dzierżawy. 

 

  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.45.2019  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowych na okres 10 lat. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w trybie bezprzetargowym na 

rzecz najemcy wraz z przynależnościami oraz ułamkową częścią gruntu- druk Nr 

45, projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Romuald 

Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-12; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.46.2019  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w trybie bezprzetargowym na 

rzecz najemcy wraz z przynależnościami oraz ułamkową częścią gruntu. Uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Obrady opuściła radna Katarzyna Mizera i radny Konrad Kiona. Rada obradowała w 10 

osobowym składzie. 

 

g) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Pszczew na lata 2019 – 2023- druk  Nr  4 6, projekt uchwały przedstawił 

Wiceprzewodniczący Marek Badach. 

Radny Krzysztof Kaczmarek pytał o potencjalnego chętnego wykonawcę do budowy domu 

wielorodzinnego? 

Zastępca Wójta odpowiedział, że w tym temacie nie ma wiedzy.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-10; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.47.2019  

w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Pszczew na lata 2019 – 2023. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

h) „programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Pszczew ” na 2019 rok- druk Nr 47, projekt uchwały przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Romuald Tankielun. 

Przewodniczący rady gminy obawiał się o środki zabezpieczone w uchwale. 

Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski stwierdził, że na dzień dzisiejszy środki są 

wystarczające. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy większością głosów za-9; przeciw-1; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr 

VIII.48.2019 w sprawie „programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pszczew ” na 2019 rok. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 



 

i) w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego  

i od nieruchomości od osób fizycznych, wyznaczenia inkasentów oraz określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso- druk Nr 48, projekt uchwały przedstawił 

Wiceprzewodniczący Marek Badach.  

Uwag do projektu uchwał nie wniesiono.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-10; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.49.2019  

w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

od osób fizycznych, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 

inkaso. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

j) przyjęcia do realizacji projektu oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pn. 

"Rozwój jakości usług społecznych na terenie Gminy Pszczew" nr 

RPLB.07.05.00-08-0019/18- druk Nr 49, projekt uchwały przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Romuald Tankielun. 

Prowadzący obrady przedstawił radnym pytania wcześniej skierowane do Kierownika OPS  

w sprawie projektu:  

1. Czy w ramach realizowanego projektu wszyscy chętni emeryci z terenu Gminy będą 

dowożeni na spotkania Klubu Seniora w Pszczewie oraz czy będzie możliwość dowozu 

tych osób na imprezy okolicznościowe odbywające się w Pszczewie? 

2. Czy Lotna brygada remontowa będzie służyła pomocą wszystkim potrzebującym 

emerytom na terenie Gminy Pszczew? 

Następnie ww.  przedstawił odpowiedzi Kierownika OPS, które były w pełni wyczerpujące,  

a następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów  za-9; przeciw-0; wstrzymujące-1 

podjęła Uchwałę Nr VIII.50.2019 w sprawie przyjęcia do realizacji projektu oraz wniesienia 

wkładu własnego do projektu pn. "Rozwój jakości usług społecznych na terenie Gminy 

Pszczew" nr RPLB.07.05.00-08-0019/18. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

k) udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pszczewie- druk Nr 50 

przedstawiła Skarbnik Gminy Halina Jokiel. 

Ww. wniosła autopoprawkę dotycząca kwoty dotacji. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-10; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.51.2019  

w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pszczewie. Uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

l) zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok- druk Nr 51, projekt przedstawił 

Skarbnik Gminy, Halina Jokiel 

Zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2019 rok dokonuje się poprzez: 

Zwiększenie dochodów bieżących o kwotę      7.448,92zł. 

w tym: 

- wpływy z tyt. rozliczeń dotyczących minionego roku,                                           7.398,92zł 
   (obejmują refundację kosztów za usł. informatyczne 2.000,00zł; zwrot kosztów za zużycie    



   energii elektrycznej 1.000,00zł;  zwrot kosztów z tyt. dzierżawienia plaży komunalnej 4.160,00zł; 

   zwrot zasiłków stałych 238,92zł) 

- odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu opłat                                                          50,00zł 

Zmniejszenie dochodów bieżących  o kwotę         25.862,00zł 

w tym: 

- zmniejszenie części oświatowej subwencji ogólnej dla gminy 25.862,00zł 
  ( podstawa prawna: zawiadomienie z Ministerstwa Finansów - pismo nr ST3.4750.1.2019)  

Zwiększenie dochodów majątkowych o kwotę 36.008,00zł 

w tym: 

- wpłata środków z niewykorzystanych w terminie wydatków niewygasających 

(dot. zadania pn. „Przebudowa budynku świetlicy wiejskiej w Zielomyślu”)                                       20.000,00zł 

- wpływy z tyt. niewykorzystanych dotacji                                                              16.008,00zł  
(zwrot dotacji udzielonej w 2018 dla GOK na zadanie dotyczące modernizacji Kina „Przystań” w części 

odliczonego i zwróconego przez US podatku VAT) 

Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę  194.250,61zł 

w tym: 

- zwiększenie wydatków na usługi remontowe  (w budynku UG)                              4.700,00zł 
(wynika z konieczności zastosowania się do zaleceń pokontrolnych  PSP w M-czu)  

- zwiększenie wydatków na koszty postępowania sądowego   108.057,00zł 
(podyktowane jest koniecznością wniesienia opłaty związanej z apelacją od wyroku Sądu Okręgowego  

w Gorzowie Wlkp. Sygn.. IC 1418/16 w sprawie z powództwa ANR w Warszawie Oddziału Terenowego  

w Gorzowie Wlkp. ( obecnie KOWR) przeciwko Gminie o zapłatę) 

- zwiększenie wydatków na dowozy uczniów do szkoły 30.000,00zł 
  (wynika ze wzrostu kosztów dowozów związanych ze zmianą taboru)  

- zwiększenie wydatków Szkoły Podstawowej na zakup materiałów i  

usług pozostałych                                                                                                        2.476,69zł 
(źródłem pokrycia tych wydatków są odprowadzone do budżetu gminy w 2018 roku środki finansowe   

pozyskane przez SP z darowizn) 

- zwiększenie wydatków na przeciwdziałanie alkoholizmowi w łącznej  

kwocie                                                                                                                         

48.778,00zł 
(kwota powyższa stanowi niewykorzystane środki z 2018 roku pochodzące z wpływów z opłat za zezwolenia 

 na sprzedaż alkoholu) 

- wprowadzenie środków tytułem zwrotu dotacji  wykorzystanych niezgodnie 

 z przeznaczenie                                                                                                            238,92zł 
 (zwrot zasiłku stałego)  
             
             W planie wydatków bieżących dokonuje się również zmian polegających na przesunięciu 

wydatków sklasyfikowanych w rozdz. 80309 § 3210 w kwocie 13.000zł  do rozdziału 73016 zmiana 

podyktowana jest koniecznością dostosowania do zmian w klasyfikacji budżetowej oraz dokonuje się 

przesunięć środków w kwocie 72.363,00zł  w obrębie działu Pomoc społeczna. 

Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę      30.500,00zł 

w tym: 

- wprowadzenie zadania pn. „ Wykonanie studni głębinowej w miejscowości  

Brzeźno 7 (obręb, Nowe Gorzycko dz. Nr 42/24)”                                                    10.500,00zł 

- zwiększenie środków z przeznaczeniem na zadanie pn. „Przebudowa  

budynku świetlicy wiejskiej w Zielomyślu”   20.000,00zł 

Zmniejszenie wydatków majątkowych o kwotę   490.000,00zł 

- w całości dotyczy odstąpienia od realizacji zadania inwestycyjnego 

pn. „Rozbudowa kanalizacji sanitarnej wraz z przepompownią w miejscowości 

Pszczew – zabudowa mieszkalna i letniskowa przy ul. Szarzeckiej w Pszczewie” 

Zmiany w planie wydatków skutkują  koniecznością aktualizacji załącznika nr 3,5 i 7 

uchwały budżetowej na 2019 rok. 



W wyniku wprowadzonych zmian w budżecie deficyt ulega zmniejszeniu do kwoty 

5.687.063,79zł  (przed zmianami -  5.969.908,10 zł). 

 

Radny Paweł Marchewka zauważył, że gmina nie posiada jeszcze uzasadnienia wyroku 

dotyczącego przejęcia  działek od KOWR-u, a zwiększamy wydatki na postepowanie sądowe. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski przyznał rację ale zaznaczył, że ww. uchwale 

budżetowej zabezpieczyliśmy środki na pozew. 
 

Przewodniczący rady gminy Romuald Tankielun prosił Wójta o działania w kierunku 

uregulowania własności  gruntu  drogi do posesji Wybudowanie 13-14 od właściciela Gminy 

Grodzisk Wlkp. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. W wyniku głosowania rada 

gminy jednogłośnie za-10; przeciw-0; wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę Nr VIII.52.2019. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 

 

Ad.11 

Wiceprzewodniczący Marek Badach odczytał odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.
  

Radna Kamila Nowakowska prosiła o sprawne przeprowadzenie ankiety dotyczącej ilości 

małych dzieci w Gminie Pszczew pod kątem utworzenia Klubu Malucha, o którym Wójt 

wspomniał w odpowiedzi na interpelację. Radna Nowakowska Kamila poinformowała, że 

mieszkańcy są oburzeni zaniechaniem projektu. 

 

Ad.12 

Wolnych wniosków nie było. 

 

Ad.13 

Przewodniczący rady gminy, Romuald Tankielun poinformował o wyczerpaniu porządku 

obrad, podziękował wszystkich za udział w obradach  po czym zakończył VIII sesje Rady 

Gminy Pszczew. 

Na tym protokół zakończono. 

 


